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Protokół nr V/2019 z V sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 14 marca 2019 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.35 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum - obecnych 14 
radnych (z powodu wygaszenia mandatu radnego okręgu nr 14 RM działa w składzie  
14-osobowym, wybory uzupełniające zarządzone na 28 kwietnia 2019 r.) i przekazał informację  
o ochronie danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono w sali obrad).  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji.  
W posiedzeniu udział wzięli także Burmistrz, Skarbnik i Sekretarz Miasta oraz inni przedstawiciele 
Urzędu Miasta i jednostek organizacyjnych, obsługa prawna oraz liczna grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informację o porządku obrad.  
Porządek wyświetlony był na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2028; 
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok; 
3. wskazania przedstawiciela Rady Miasta Podkowa Leśna do Rady Muzeum działającej przy 

Muzeum im. A. i J. Iwaszkiewiczów w Stawisku; 
4. wskazania przedstawiciela Rady Miasta Podkowa Leśna do Rady Społecznej działającej 

przy Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Szpitalu Zachodnim im. św. Jana Pawła 
II w Grodzisku Mazowieckim; 

5. uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Miasta 
Podkowa Leśna”; 

6. zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik przyrody; 
7. wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Partnerskiego dotyczącego projektu pn. 

„Podkowa Leśna=Human Smart Town” przeznaczonego do dofinansowania ze środków 
Unii Europejskiej w ramach Funduszu Spójności w ramach Programu Operacyjnego 
Pomoc Techniczna 2014-2020 oraz ze środków z budżetu państwa; 

8. wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto Podkowa Leśna od Województwa 
Mazowieckiego zadania zarządzania częścią drogi publicznej, wojewódzkiej nr 719; 

9. ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, maksymalnej 
kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz 
ustalenia specjalności i form kształcenia nauczycieli objętych dofinansowaniem w 2019 r. w 
placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna; 

10. zmiany uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą punktów obowiązujących na 
drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznego przedszkola dla którego 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna; 

11. zmiany uchwały Nr  35/IV/2019 Rady Miasta Podkowa Leśna  z dnia 24 stycznia 2019 r. w 
sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku, 
świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w 
postaci produktów dla osób, dzieci i uczniów objętych wieloletnim rządowym programem 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

12. zmiany uchwały Nr 36/IV/2019  Rady Miasta Podkowa Leśna z dnia 24 stycznia 2019 r. w 
sprawie ustanowienia wieloletniego osłonowego programu „Posiłek w szkole i w domu" na 
lata 2019-2023 w mieście Podkowa Leśna; 

13. wysokości diet za udział w pracach Rady Miasta Podkowa Leśna; 
14. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od właścicieli 

nieruchomości zamieszkałych i ustalenia stawki tej opłaty oraz  ustalenia ryczałtowej 
stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od domku letniskowego lub od 
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innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie 
Miasta Podkowa Leśna; 

15. określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi i miejsca składania deklaracji przez właścicieli nieruchomości położonych na 
terenie Miasta Podkowa Leśna oraz określenia warunków i trybu składania deklaracji za 
pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

VII. Interpelacje i zapytania radnych. 
VIII. Sprawy różne. 
IX. Wolne wnioski. 
X. Zamknięcie sesji.     

  
 Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 

III. Przyjęcie protokołu z IV sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół nr IV/2019 z IV sesji RM w dniu 24 stycznia 2019 r. 
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy IV sesją RM  
w dniu 24 stycznia 2019 r. a dzisiejszą V sesją. Informacja Burmistrza stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 

Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że odbyło się kolejne spotkanie Konwentu 
Przewodniczących poświęcone procedurze wprowadzenia strefy płatnego parkowania w mieście. 
Korespondencja przychodząca została przekazana komisjom wg właściwości merytorycznych, jeden 
wniosek przekazano wg właściwości Burmistrzowi. 
 
VI. Podjęcie uchwał 
 
Projekty wszystkich uchwał wyświetlano na ekranie w trakcie ich procedowania.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019-2028 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował wspólne omówienie projektów uchwał dot. zamian w 
WPF i zmian w budżecie miasta (pkt VI ppkt 1 i 2 porządku obrad). Wyjaśnił, że przesunięcia w 
dokumentach finansowych spowodowane są przede wszystkim koniecznością zabezpieczenia 
środków na odbiór odpadów, po czym poprosił o przedstawienie rekomendacji KGiR. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał zostały pozytywnie zaopiniowane 
przez Komisję (5 głosów za, 1 wstrzymujący, 0 przeciw). 
Radni nie zgłosili pytań do żadnego z dwóch omawianych projektów uchwał. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. zmian w WPF.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 40/V/2019. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 

 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 41/V/2019. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Rady Miasta Podkowa Leśna do Rady 
Muzeum działającej przy Muzeum im. A. i J. Iwaszkiewiczów w Stawisku 
 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała, że na członka Rady Muzeum działającej przy 
Muzeum w Stawisku Komisja rekomenduje radną A. Rotfeld-Paczkowską. 
Radna A. Rotfeld-Paczkowska wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 42/V/2019. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania przedstawiciela Rady Miasta Podkowa Leśna do Rady 
Społecznej działającej przy Samodzielnym Publicznym Specjalistycznym Szpitalu Zachodnim 
im. św. Jana Pawła II w Grodzisku Mazowieckim 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała, że na członka Rady Społecznej działającej przy 
Szpitalu Zachodnim Komisja rekomenduje radną A. Olejniczak-Siarę. 
Radna A. Olejniczak-Siara wyraziła zgodę na kandydowanie. 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
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Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
43/V/2019.    
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Miasta Podkowa Leśna” 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że projekt Regulaminu dostarczania wody  
i odprowadzania ścieków był przez RM procedowany i przyjęty uchwałą (uchwała Nr 18/II/2018 z dnia 
29 listopada 2018 r.). Później projekt uzyskał pozytywną opinię Dyrektora Regionalnego Zarządu 
Gospodarki Wodnej w Warszawie. Przyjęcie Regulaminu jest następnym etapem. 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 44/V/2019. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 
przyrody 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że projekt uchwały był już raz przekazany RM, Burmistrz 
jednak wycofał go, aby przed procedowaniem dokument poddać konsultacjom społecznym. W ramach 
konsultacji żadne uwagi nie wpłynęły. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że sprawa wycięcia drzewa jest bardzo pilna ze względu na 
zagrożenie życia i mienia. Mając to na uwadze Burmistrz poinformował o wprowadzeniu autopoprawki 
do projektu uchwały dot. zapisów o wejściu w życie (zamiast 14 po opublikowaniu w Dzienniku 
Urzędowym zapisano, że uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji). 
Radni nie zgłosili uwag. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały z wniesioną autopoprawką pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 45/V/2019. 
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7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie Porozumienia Partnerskiego 
dotyczącego projektu pn. „Podkowa Leśna=Human Smart Town” przeznaczonego do 
dofinansowania ze środków Unii Europejskiej w ramach Funduszu Spójności w ramach 
Programu Operacyjnego Pomoc Techniczna 2014-2020 oraz ze środków z budżetu państwa 

 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (7 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 46/V/2019. 
 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Miasto Podkowa Leśna  
od Województwa Mazowieckiego zadania zarządzania częścią drogi publicznej, wojewódzkiej 
nr 719 

 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (6 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 47/V/2019. 
 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 
zawodowego nauczycieli, maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 
nauczycieli pobieranych przez uczelnie oraz ustalenia specjalności i form kształcenia 
nauczycieli objętych dofinansowaniem w 2019 r. w placówkach oświatowych, dla których 
organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff i Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowały, że obie 
Komisje jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
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Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 48/V/2019. 
 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia kryteriów wraz z liczbą 
punktów obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego do publicznego 
przedszkola dla którego organem prowadzącym jest Miasto Podkowa Leśna 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 49/V/2019. 
 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr  35/IV/2019 Rady Miasta Podkowa Leśna   
z dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 
dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów dla osób, dzieci i uczniów objętych 
wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała, że opiniując projekt uchwały Komisja wysłuchała 
wyjaśnień pracownika OPS. Dodała, że zmiana w uchwale wynika z konieczności dostosowania 
zapisów uchwały do obowiązujących przepisów.  
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
50/V/2019. 
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 36/IV/2019  Rady Miasta Podkowa Leśna z 
dnia 24 stycznia 2019 r. w sprawie ustanowienia wieloletniego osłonowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu" na lata 2019-2023 w mieście Podkowa Leśna 

 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff poinformowała, że tak jak w przypadku poprzedniej uchwały jest to 
zmiana porządkowa. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, 
Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech 
Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 51/V/2019. 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości diet za udział w pracach Rady Miasta Podkowa 

Leśna 
 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
 
PRZECIW (1) 
Jacek Matłacz 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Sławomir Lasota, Wojciech Żółtowski 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
52/V/2019. 
 
14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od właścicieli nieruchomości zamieszkałych i ustalenia stawki tej 
opłaty oraz  ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi od domku letniskowego lub od innej nieruchomości wykorzystywanej na 
cele rekreacyjno-wypoczynkowe na terenie Miasta Podkowa Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przypomniał, że temat odbioru odpadów był przedmiotem spotkania 
Burmistrza z mieszkańcami i radnymi (26 lutego 2019 r.). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował o wniesieniu autopoprawek do projektu uchwały (radni 
materiały otrzymali przed sesją), co jest konsekwencją dyskusji na posiedzeniu KGiR – w § 1 dodaje 
się informację o odliczeniu wody zużytej na cele ogrodowe odczytanej na zarejestrowanych 
podlicznikach i w § 5 zmienia się termin obowiązywania uchwały (od 1 maja 2019 r. zamiast od  
1 kwietnia). Zmiana zapisu odnośnie wejścia w życie dotyczy także projektu uchwały o wzorach 
deklaracji (pkt VI ppkt 15 porządku obrad sesji). We wzorach deklaracji autopoprawką wprowadza się 
także zmiany dot. odliczenia wody zużytej na cele ogrodowe odczytanej na zarejestrowanych 
podlicznikach (pkt D1) i w pkt E wykreśla się pytanie dot. terenów leśnych oraz dodaje się klauzulę 
dot. ochrony danych osobowych. Nawiązując do dyskusji, która toczyła się na posiedzeniu Komisji, 
Burmistrz poinformował, że po analizie przepisów utrzymuje zapis dot. 3 m3 w §2 ust. 3 projektu 
uchwały o stawkach, pomimo że norma w Podkowie Leśnej jest wyższa i wynosi 4 m3. 
 
Przewodniczący RM poprosił o przedstawianie opinii KGiR dot. projektów uchwał procedowanych w 
pkt VI ppkt 14 i 15 porządku obrad. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu projektu uchwały  
ws. wyboru metody i stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi (4 głosy za,  
3 wstrzymujące, 0 przeciw). Natomiast dyskusja na posiedzeniu Komisji dotyczyła głównie zapisu, 
który został wprowadzony przez Burmistrza autopoprawką. 
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Radny J. Matłacz zwrócił uwagę, że na posiedzeniu KGiR była dyskusja także o §2 ust. 2 projektu 
uchwały o stawkach. Tam także powinien znaleźć się zapis dot. po odliczenia wody zużytej na cele 
ogrodowe odczytanej na zarejestrowanych podlicznikach. 
Burmistrz Miasta zgodził się z radnym i wprowadził w treści uchwały zmianę polegającą na dopisaniu 
informacji o ww. odliczeniach w okresie analogicznym. 
 
Radna M. Eckhoff zapytała, co z osobami, które nie zgłaszały wody ogrodowej mając podlicznik i za 
zeszły rok miały tylko odczyty z głównego licznika. Czy w takich wypadkach będzie można 
skorygować zużycie za zeszły rok? 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że na ok. 440 wodomierzy ogrodowych, które miasto ma w systemie, 
średnio rocznie ok. 420-430 osób zgłasza stan podliczników. Nie wiadomo, czy pozostałe osoby 
zapominają zgłaszać stanu podlicznika, czy nie korzystają z wody ogrodowej, czy nie zamieszkują w 
danym miejscu. Urząd będzie próbował to weryfikować, o ile podlicznik jest w systemie. 
 
Jeden z mieszkańców poruszył także omawianą na posiedzeniu KGiR kwestię okresu, jaki będzie 
podstawą do wyliczenia średniego zużycia wody. Zawnioskował, aby w projekcie uchwały zmienić 
zapis „za poprzedni rok” na zapis „za ostatnie 12 miesięcy”. Obecny zapis jest niemiarodajny  
i krzywdzący dla mieszkańców. 
Przewodniczący RM poprosił radnych o odniesienie się do wniosku mieszkańca. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska zwróciła uwagę, że zapis ten dotyczy tylko pierwszego roku 
obowiązywania uchwały. Ponadto z dyskusji z Burmistrzem wynika, że zużycie wody będzie na 
bieżąco monitorowane. Jeśli okaże się, że naliczone stawki są zbyt wysokie w stosunku do zużycia, to 
będzie można to weryfikować. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że obecny zapis jest także ważny ze względów księgowych. 
Radna D. Smolny stwierdziła, że wg niej zapis „za poprzedni rok” oznacza 12 ostatnich miesięcy. 
Dopiero dodanie, że chodzi o rok „kalendarzowy” precyzowałoby ten zapis. Radna zapytała, o jaki 
okres chodzi. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że chodzi o poprzedni rok kalendarzowy. 
Radni nie zgłosili innych pytań. 
 
Przewodniczący RM podsumowując, że nie ma wniosku formalnego ze strony radnych o 
wprowadzenie zmian, poddał projekt uchwały z autopoprawkami pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Lasota 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 53/V/2019. 
 

15. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty  
za gospodarowanie odpadami komunalnymi i miejsca składania deklaracji przez właścicieli 
nieruchomości położonych na terenie Miasta Podkowa Leśna oraz określenia warunków  
i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały z autopoprawkami 
Burmistrza. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Lasota 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała Nr 
54/V/2019. 
 
VII. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że jego ręce zostało złożone zapytanie radnej  
D. Smolny, kiedy nastąpi zamontowanie dodatkowego oświetlenia ulicznego przy ul. Kalinowej i przy 
ul. Paproci, kiedy zostanie zablokowana możliwość parkowania na ostatnim miejscu parkingowym 
przy szkole na ul. Jana Pawła II i czy jest możliwość zamontowania progu zwalniającego na  
ul. Kwiatowej przy ul. Paproci. Radna poprosiła Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na sesji. 
Odnośnie dodatkowego oświetlenia Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił, że takiej inwestycji nie ma 
w planie budżetu na ten rok. Jeśli chodzi o miejsce parkingowe przy szkole to jest to droga powiatowa 
i powinien być wykonany projekt zmiany organizacji ruchu - miasto nie może wziąć w tej chwili 
odpowiedzialności za tego typu decyzje. W sprawie tej należy zgłosić się do Powiatowego Zarządu 
Dróg. Natomiast progi na ul. Kwiatowej będą projektowane. 
 
Przewodniczący RM przekazał, że do RM wpłynął wniosek kilkudziesięciu mieszkańców  
o przebudowę ulic Sasanek i Głogów. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że takiej inwestycji nie ma w budżecie miasta na ten rok i nie 
ma możliwości wprowadzenia takiej zmiany. Dodał, że nie należy mylić zapisów w WPF z zapisami w 
uchwale budżetowej miasta. Projekty i budowy były zlecane w pewnym koszyku, stąd być może 
pewne nieporozumienia. W stanie podobnym lub gorszym w mieście jest ok. 20 km dróg. To trudna 
sytuacja. 
 
Radni nie zgłosili innych zapytań. 
 
Na prośbę radnej M. Łaskarzewskiej Przewodniczący RM przypomniał mieszkańcom o zasadach 
zabierania głosu na sesjach RM. 
 

VIII. Sprawy różne 

 

Przewodniczący RM M. Gołąb nawiązując to poruszonego tematu progów zwalniających powiedział, 
że kraje cywilizowane zamiast progów stosują szykany (np. wyznaczenie miejsc parkingowych, 
ustawienie kwietników).   
Burmistrz Miasta A. Tusiński stwierdził, że zgadza się z tą wizją co do zasady, jednak Starostwo 
Powiatowe przy uzgadnianiu projektów organizacji ruchu zgadza się jedynie na stosowanie szykan w 
postaci urządzeń drogowych skatalogowanych. Stąd te plastikowe przykręcane wysepki na niektórych 
ulicach.  
 
Przewodniczący RM wymienił tematy, którymi RM powinna zająć się w najbliższym czasie: 
- ze względów formalno-prawnych konieczna będzie zmiana Statutu Miasta – prośba do 
przewodniczących komisji, aby zastanowili się w komisjach jakie zmiany należałoby wprowadzić do 
Statutu w odniesieniu do fundamentalnych celów miasta oraz potrzeb mieszkańców; 
- plan zagospodarowania przestrzennego – może warto, aby powstał jakiś zespół, który przeanalizuje, 
jak mieszkańcy chcieliby tu żyć i jak nasze miasto można zorganizować; warto przy tej okazji będzie 
przedyskutować temat zieleni miejskiej (nie możemy być niewolnikami zieleni, należy pomyśleć o 
wpływie zieleni na zdrowie ludzi – depresja i alkoholizm powiązane są z niedoświetleniem; ważne jest 
tez pytanie: miasto – park/las/czy łąka?); 
- dyskusja w komisjach nad ewentualnym wprowadzeniem strefy płatnego parkowania (prośba do 
radnego J. Matłacza, aby był sprawozdawcą tego tematu i zbierał wnioski komisji); tematowi temu 
będzie można przeznaczyć część sesji RM; 
- trwają prace nad opracowaniem karty dobrego sąsiedztwa. 
 
Radna M. Eckhoff, odnosząc się do tematu zieleni w mieście, poruszyła kwestie alergii wziewnych  
i zagrożenia bezpieczeństwa powodowanego łamaniem się drzew i gałęzi. 
 
Burmistrz Miasta poinformował, że UM jest w przeddzień uzyskania uzgodnień do projektu Studium. 
Projektant i Komisja Urbanistyczna są gotowi na spotkanie z radnymi i mieszkańcami celem 
wyjaśnienia procedury (odbędzie się ono na przełomie marca i kwietnia). Przy okazji Studium można 
zacząć rozmawiać też o planie miejscowym oraz o zieleni, w tym o Parowie Sójek. Burmistrz 
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poinformował także, że środowiska reprezentujące organizacje pozarządowe w Podkowie Leśnej 
zaproponowały przeprowadzenie cyklu spotkań i warsztatów dla nauczycieli i uczniów odnośnie 
klimatu. Pierwsze spotkanie jest zaplanowane na 23 marca br.  
 
IX.  Wolne wnioski 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb oddał głos mieszkańcom. 
 
W pierwszej kolejności mieszkańcy poruszyli temat przebudowy ulic Głogów i Sasanek. Podkreślili, że 
stan ulic jest bardzo zły, a natężenie ruchu duże. Zwrócili uwagę, że ulica Głogów była wskazana jako 
przeznaczona do remontu w roku 2019 i mieszkańcy oczekują, że zostanie w tym roku zrobiona. 
Nawiązali także do przedwyborczych obietnic Burmistrza i odnieśli się do niedawno ogłoszonego 
przetargu na przebudowę ul. Helenowskiej. Poprosili o wyjaśnienie, dlaczego ul. Helenowska będzie 
modernizowana w pierwszej kolejności. Dopominają się, aby ul. Głogów odzyskała status ulicy 
zaplanowanej do utwardzenia w 2019 r. i chcą zamienić się kolejnością z ul. Helenowską. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński wyjaśnił m.in., że w pierwotnym zadaniu budżetowym na lata 2017-2019 
wygaszonych została większość inwestycji z uwagi na koniec projektów i w zeszłym roku został 
założony nowy plan. Jeśli ten plan nie zostanie zrealizowany w całości, to także część inwestycji 
zostanie wygaszona, bo tak się konstruuje budżet. 
 
Jedna z mieszkanek negatywnie odniosła się do pisma sporządzonego i rozpowszechnionego wśród 
mieszkańców przez mieszkańca zabierającego przed chwilą głos na sesji. Pismo dotyczyło kwestii 
remontu ul. Głogów w odniesieniu do budowy ul. Helenowskiej. Mieszkanka potępiła tego typu 
praktyki szczucia mieszkańców jednych na drugich. 
 
Inna mieszkanka zwróciła uwagę, że w mieście generalnie potrzebne są dobre drogi, po których 
będzie można bezpiecznie chodzić, z uwzględnieniem potrzeb osób starszych i niepełnosprawnych. 
 
Odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego RM o zieleni jeden z mieszkańców poprosił, aby 
ostrożnie podchodzić do kwestii zieleni, zmian prawnych i ustępstw w tym temacie, bo mogą się 
pojawić mieszkańcy, którzy będą chcieli wszystko wyciąć.  
Przewodniczący RM wyjaśnił, że chodziło mu o zainicjowanie społecznej dyskusji w tej kwestii. Należy 
zastanowić się, jak pielęgnować zieleń, aby w przestrzeni zieleni było również miejsce dla ludzi.  
 
Do wcześniejszej wypowiedzi Przewodniczącego RM nawiązała jedna z mieszkanek, która 
podkreśliła, że drzewa nie powodują depresji ani alkoholizmu. Mieszkanka poprosiła także o 
zabezpieczenie skrzyżowania ul. Króliczej i Jeleniej. Idąc w stronę stacji WKD Podkowa Leśna 
Wschodnia jest chodnik, ale nie ma oznaczenia, że jest przejście dla pieszych. Piesi wychodzą zza 
słupa wchodząc na ulicę. Lustro nie zapewnia bezpieczeństwa. 
 
Nawiązując do zapytania radnej D. Smolny jeden z mieszkańców zapytał o skrzyżowanie ul. Parkowej 
z ul. Jana Pawła II i problem parkowania przy szkole. Zwrócił uwagę, że Burmistrz nie robi nic, aby 
zwrócić się w tej sprawie do powiatu i zapytał, czy może on zadeklarować podjęcie takich działań w 
najbliższym czasie. 
 
Mieszkańcy zgłaszali się do głosu, jednak Przewodniczący RM zakończył dyskusję argumentując, że 
jest przeciwny takiej formie dyskusji (insynuacje i pomówienia), bo psuje ona jakość komunikacji. 
Można krytykować, ale nie w takiej formie. Insynuacje w debacie publicznej są przez 
Przewodniczącego RM nie do przyjęcia. 
 
X.  Zamknięcie sesji 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb o godz. 20.01 zamknął V sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII 
kadencji, zapowiedział, że następne posiedzenie wstępnie planuje na 25 kwietnia br. i podziękował 
zebranym za udział w obradach. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na 
stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
           /-/ Beata Krupa              /-/ Michał Gołąb  
 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
OPS – Ośrodek Pomocy Społecznej w Podkowie Leśnej 

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 

 

 


